



Madrid, 11 April 2025

Subject: IOC PhD Scholarships (2025-2029 Academic Period)

Dear Member representatives and assessors,

As part of its technical cooperation and training programme for 2025-2029, the International Olive Council (IOC) plans to award four (4) PhD scholarships to students from IOC member countries. The maximum duration of the PhD scholarship is four (4) years.

The subject of the doctoral thesis must be related to the objectives of the [International Agreement on Olive Oil and Table Olives, 2015](#), which the IOC is mandated to implement. Theses may focus on one of the following topics:

- Olive growing, environment, sustainability and climate change
- Table olives and olive oil quality and authenticity
- Nutritional qualities, public health and other intrinsic properties of olive oil and table olives
- Food systems, social and economic aspects of the olive sector

Priority will be given to candidates who conduct research on the olive sector and/or participate in projects related to the objectives of the 2015 Agreement.

Applicants have to be accepted into a PhD programme at a relevant university. Research conducted in collaboration with institutions from different countries is strongly encouraged.

Please note that the PhD thesis supervisor(s) must have a strong research background, and a copy of their CV must be included in the application.

Applicants should preferably hold a degree in agronomy, olive studies, food science and technology, chemistry, chemical engineering, biology, economics, or a related field. They must have earned at least 300 ECTS (European Credit Transfer System) credits or hold a university master's degree or equivalent, preferably in olive cultivation or a related subject, that qualifies them for doctoral studies. In addition, candidates must have obtained a weighted average mark equal to or higher than 7 (on a scale of 0 to 10) for the academic transcript corresponding to the studies granting access to the doctoral programme.





INTERNATIONAL
OLIVE
COUNCIL

CONSEJO
OLEICOLA
INTERNACIONAL

CONSEIL
OLEICOLE
INTERNATIONAL

CONSIGLIO
OLEICOLO
INTERNAZIONALE

المجلس
الدولي
للزيتون

A minimum level of B2 in English (as defined by the Common European Framework of Reference for Languages, CEFR) is required, as students will be expected to write scientific papers in English during their doctoral studies.

The IOC will cover the students' registration fees, tuition costs and study expenses for research stays in R&D centres directly related to the PhD, up to a maximum of €1,500 per year. In addition, students will receive a monthly stipend of €1,400 to cover board and lodging. The IOC will also cover travel expenses, where applicable, at the start and end of the PhD. No additional expenses will be covered.

The deadline for submitting applications to the Executive Secretariat is **12 June 2025 at 12:00 p.m. (CET)**. Applications should be uploaded [HERE](#). The required application documents are outlined in Annex I.

Applicants must not already hold a doctoral degree and must commit to pursuing their PhD on a full-time basis.

Please note that the Executive Secretariat may request additional information during the evaluation process and that this announcement does not imply any obligation on the part of the IOC to award scholarships. The award of scholarships is subject to budgetary availability.

In principle, the programme is expected to begin in the 2025/2026 academic year.

Yours sincerely,

e-Signed by Jaime Lillo
IOC Executive Director
Date: 12-04-2025, 13:40:34

Jaime Lillo
Executive Director

CVE: ES_IOC_2025_doc202504101200_E7105A6E4300962
URL: https://documents.internationaloliveoil.org/cve/ES_IOC_2025_doc202504101200_E7105A6E4300962



International Olive Council
Príncipe de Vergara, 154
28002 Madrid (Spain)

Email:
iooc@internationaloliveoil.org

Tlf: +34-91 590 36 38
Fax: +34-91 563 12 63



ANNEX I – REQUIRED APPLICATION DOCUMENTS

Applications must include the following:

1. A duly completed PhD registration or pre-registration form, acceptance letter, or letter of intent
2. An official document detailing the PhD content (bibliography, objectives, research plan and methodology)
3. Curriculum vitae including at least:
 - a. Full name
 - b. Full address (including city, postcode, country)
 - c. Telephone number(s)
 - d. Email address (personal and professional)
 - e. Tax identification number and passport number
 - f. Date of birth
 - g. Nationality
 - h. Area of specialisation
 - i. Current position (institution, title, responsibilities)
 - j. Previous positions and research experience
 - k. Educational qualifications (with institution names and dates)
 - l. Language skills
4. A valid passport copy
5. Academic certificates for qualifications held or courses completed at the time of submission, showing grades obtained and the dates for each subject studied
6. Official certificate confirming a B2 level of English
7. CV of the thesis supervisor(s)
8. Two recommendation letters
9. A Motivation letter





ANNEX II - PRINCIPLES GOVERNING THE SCHOLARSHIP: CRITERIA FOR EXCLUSION, SELECTION AND AWARD OF SCHOLARSHIPS

Principles governing the scholarships

- The objective of the scholarships is to help achieve the objectives set out in the [International Agreement on Olive Oil and Table Olives, 2015](#).
- Principle of non-profit: Scholarships must not generate profit for the recipient.
- Principle of non-retroactivity: Expenses incurred before the official award of the scholarship are not covered.
- Principle of non-cumulation: Only one scholarship may be awarded per applicant per financial year.
- Principles of publicity, transparency and equal treatment.

Exclusion criteria

The exclusion criteria are designed to assess the eligibility of applicants.

Candidates will be excluded from the selection process if they:

- Are not nationals of an IOC member country;
- Do not meet the eligibility requirements outlined in this call for applications.

Selection and award criteria

The selection criteria assess the applicant's ability to successfully complete the programme, while the award criteria evaluate the overall quality of the application.

Applicants must possess the necessary skills and qualifications to undertake the proposed work programme.

To be awarded a PhD scholarship, applicants must meet the requirements outlined in this call for applications.

Geographical diversity will be prioritised in the allocation of scholarships.

Scholarships are subject to budgetary availability.

CRITERIA FOR AWARDING THE PHD'S SCHOLARSHIPS	POINTS
Academic background (merits)	40
Relevance of the thesis topic (and its detailed information)	50
Motivation and recommendation letters	10





Madrid, le 11 avril 2025

Objet : Bourses de doctorat du COI (période académique 2025/26-2028/29)

Chers représentants des Membres et conseillers,

Dans le cadre de son programme de coopération technique et de formation pour la période 2025-2029, le Conseil oléicole international (COI) prévoit d'attribuer quatre (4) bourses de doctorat à des étudiant(e)s issu(e)s de ses pays membres. La durée maximale de la bourse de doctorat est de quatre (4) ans.

Le sujet de la thèse de doctorat doit être lié aux objectifs de l'[Accord international de 2015 sur l'huile d'olive et les olives de table](#) que le COI est chargé d'administrer et peut être consacré à l'un des domaines suivants :

- Oléiculture, environnement, développement durable et changement climatique
- Qualité et authenticité des olives de table et de l'huile d'olive
- Qualités nutritionnelles, santé publique et autres propriétés intrinsèques de l'huile d'olive et des olives de table
- Systèmes alimentaires, aspects sociaux et économiques du secteur oléicole

La priorité sera accordée aux candidat(e)s qui mènent des recherches sur le secteur oléicole et/ou participent à des projets liés aux objectifs de l'Accord de 2015.

Les candidat(e)s doivent être admis(e)s à un programme de doctorat dans une université appropriée. Les recherches menées en collaboration avec des institutions de différents pays sont fortement encouragées.

Le(s) directeur(s) de thèse doit(vent) avoir une grande expérience dans la recherche et une copie de son (leur) CV devra être jointe à la candidature.

Les candidat(e)s doivent de préférence être titulaires d'un diplôme en agronomie, en oléiculture, en sciences et technologies de l'alimentation, en chimie, en génie chimique, en biologie, en économie ou dans un domaine connexe. Ils (elles) doivent avoir obtenu au moins 300 crédits ECTS (European Credit Transfer System) ou être titulaires d'une maîtrise universitaire ou d'un diplôme équivalent, de préférence dans le domaine de l'oléiculture ou un domaine connexe, qui les qualifie pour des études doctorales. En outre, les candidat(e)s doivent avoir obtenu une note moyenne pondérée égale ou supérieure à 7 (sur une échelle de 0 à 10) pour le relevé de notes correspondant aux études donnant accès au programme de doctorat.





INTERNATIONAL
OLIVE
COUNCIL

CONSEJO
OLEICOLA
INTERNACIONAL

CONSEIL
OLEICOLE
INTERNATIONAL

CONSIGLIO
OLEICOLO
INTERNAZIONALE

المجلس
الدولي
للزيتون

Un niveau minimum de B2 en anglais (tel que défini par le Cadre européen commun de référence pour les langues, CECR) est requis, car les étudiant(e)s seront amené(e)s à rédiger des articles scientifiques en anglais au cours de leurs études doctorales.

Le COI couvrira les frais d'inscription des étudiant(e)s, les frais de scolarité et les dépenses liées aux études de recherche dans des centres de R&D directement liés au doctorat, jusqu'à un maximum de 1 500 € par an. En outre, les étudiant(e)s recevront une allocation mensuelle de 1 400 € pour couvrir leurs frais de logement et de nourriture. Le COI couvrira également les frais de voyage, le cas échéant, au début et à la fin du doctorat. Aucune dépense supplémentaire ne sera prise en charge.

La date limite d'envoi des candidatures au Secrétariat exécutif est fixée au **12 juin 2025 à 12 h 00 (CET)**. Les candidatures doivent être téléchargées . Les documents requis sont décrits à l'annexe I.

Les candidat(e)s ne doivent pas être déjà titulaires d'un doctorat et doivent s'engager à poursuivre leur doctorat à temps plein.

Veuillez noter le Secrétariat exécutif pourra demander des informations supplémentaires au cours du processus d'évaluation et que cette annonce n'implique aucune obligation de la part du COI d'octroyer des bourses. L'attribution de bourses est soumise à la disponibilité budgétaire.

En principe, le programme devrait débuter au cours de l'année académique 2025/2026.

Cordialement,


e-Signed by Jaime Lillo
IOC Executive Director
Date: 12-04-2025, 13:39:33

Jaime Lillo
Directeur exécutif

CVE: ES_IOC_2025_doc202504101200_E7105A6E4300962
URL: https://documents.internationaloliveoil.org/cve/ES_IOC_2025_doc202504101200_E7105A6E4300962



Conseil oléicole international
Príncipe de Vergara, 154
28002 Madrid (Espagne)

Courriel :
iooc@internationaloliveoil.org

Tlf : +34-91 590 36 38
Fax : +34-91 563 12 63



ANNEXE I - DOCUMENTS REQUIS

Les candidatures doivent inclure les éléments suivants :

1. Formulaire dûment complété d'inscription ou de préinscription au doctorat, lettre d'acceptation ou lettre d'intention
2. Document officiel détaillant le contenu du doctorat (bibliographie, objectifs, plan de recherche et méthodologie)
3. Curriculum vitae mentionnant au moins les informations suivantes :
 - a. Nom complet
 - b. Adresse complète (y compris la ville, le code postal et le pays)
 - c. Numéro(s) de téléphone
 - d. Adresse électronique (personnelle et professionnelle)
 - e. Numéro d'identification fiscale et numéro de passeport
 - f. Date de naissance
 - g. Nationalité
 - h. Domaine de spécialisation
 - i. Poste actuel (institution, titre, responsabilités)
 - j. Postes antérieurs et expérience en matière de recherche
 - k. Diplômes (avec le nom de l'établissement et les dates)
 - l. Compétences linguistiques
4. Photocopie du passeport en vigueur
5. Certificats académiques des diplômes ou cours complétés au moment de la candidature, mentionnant les notes obtenues et les dates pour chaque matière étudiée.
6. Certificat officiel confirmant un niveau d'anglais B2
7. CV du directeur de thèse
8. Deux lettres de recommandation
9. Une lettre de motivation





ANNEXE II - PRINCIPES RÉGISSANT LA BOURSE : CRITÈRES D'EXCLUSION, DE SÉLECTION ET D'ATTRIBUTION DES BOURSES

Principes régissant les bourses

- L'objectif des bourses est de contribuer à la réalisation des objectifs fixés dans l'[Accord international de 2015 sur l'huile d'olive et les olives de table](#)
- Principe de non-lucrativité : les bourses ne doivent pas générer de profit pour son bénéficiaire
- Principe de non-rétroactivité : les dépenses engagées avant l'attribution officielle de la bourse ne sont pas couvertes
- Principe de non-cumul : une seule bourse peut être accordée par candidat(e) et par année financière
- Principes de publicité, de transparence et d'égalité de traitement

Critères d'exclusion

Les critères d'exclusion sont destinés à évaluer l'éligibilité des candidat(e)s.

Les candidat(e)s seront exclu(e)s du processus de sélection s'ils (elles) :

- Ne sont pas ressortissant(e)s d'un pays membre du COI
- Ne remplissent pas les conditions d'éligibilité énoncées dans le présent appel à candidatures

Critères de sélection et d'attribution

Les critères de sélection évaluent la capacité du (de la) candidat(e) à mener à bien le programme et les critères d'attribution évaluent la qualité globale de la candidature.

Les candidat(e)s doivent posséder les compétences et les qualifications nécessaires pour entreprendre le programme de travail proposé.

Pour obtenir une bourse de doctorat, les candidat(e)s doivent remplir les conditions énoncées dans le présent appel à candidatures.

La diversité géographique sera privilégiée dans l'attribution des bourses.

Les bourses seront accordées sous réserve des disponibilités budgétaires.

CRITÈRES D'ATTRIBUTION DE LA BOURSE DE DOCTORAT	POINTS
Parcours académique (mérites)	40
Pertinence du sujet de la thèse (et ses informations détaillées)	50
Lettres de recommandation et lettre de motivation	10

